

ARCTIS

Arctis

Release Date: 1.11.2024

Nordic mystique takes a futuristic turn on this pop-infused modern metal debut!

Finnish modern metal force **ARCTIS** will release their eponymous debut album, *Arctis*, on November 1, 2024 via Napalm Records! With ferocious talent and a groundbreaking sound, **ARCTIS** draws inspiration from the mythical winters and mystical summers of the North, navigating their futuristic battleship through a treacherous ocean where metal crashes with reefs of rock and pop, resulting in a sonic assault of epic proportions. Produced by multi-platinum, award-winning Jimmy Westerland (Sturm und Drang), mixed by Stefan Glaumann (Rammstein), and mastered by two-time Grammy-nominated Svante Forsbäck (Rammstein), their self-titled album promises to be a breath of fresh air in the metal scene. Following the release, **ARCTIS** will embark on a tour with legendary Finnish symphonic metal band Apocalyptica, cementing their status as a must-see act.

ARCTIS fuses nature and technology, inspired by Finland's seasonal extremes, capturing the imagination of fans through storytelling that goes beyond the music itself. Led by the enigmatic Alva, the eternal Ice Queen Rebel Leader who shines with an ethereal presence, the band is rounded out by the formidable Björn the Captain, Michael the Magician, Mats the Rambler and Mika the Sage. **ARCTIS** creates a dynamic and captivating energy and elevates to new heights.

Drawing inspiration on northern themes as metaphors, *Arctis* explores mental struggles and the internal battles within modern chaos. The strong opener, "I'll Give You Hell", delves into the complexities of romance, highlighting the inevitable downfall that arises from a relationship, where honesty and commitment are lacking. With its original version already amassing 5 million streams to date, Finnish modern metal act **ARCTIS** is set to add to the song's impressive reception with the release of their own rendition of "Bimbo (Lambretta Cover)"! With a 2000s pop-rock vibe, "Remedy" addresses drug addiction and the steep price one is willing to pay for it. The mystical "Tell Me Why" paints a starry landscape of anger and self-deception while the enchanting "Frozen Swan" showcases personal musical talent while exploring the concept of self-freedom. This smoothly transitions into the upbeat "Fire", which explores the risks of drug consumption, before flowing seamlessly into "When The Lights Go Out" lyrically exploring nocturnal metaphors through vivid passages. Closing

the album, *“Theatre Of Tragedy”* features powerful guitar riffs, underscoring the limitations of personal human struggle.

Whether through music, artwork, or storytelling, **ARCTIS** creates a multi-dimensional world that fans can immerse themselves in and explore, transcending genre boundaries and offering a truly unique experience. Prepare for an onslaught of powerful riffs, epic melodies, and the raw energy you've been craving... this is just the beginning!

Nordische Mystik trifft auf Futurismus - das Modern Metal-Debüt des Jahres!

Die finnische Modern Metal-Band **ARCTIS** veröffentlicht ihr am 1. November 2024 selbstbetitelt Debütalbum *Arctis* über Napalm Records. **ARCTIS** ziehen Inspiration aus der mythischen Natur des Nordens und ihren extremen Jahreszeiten, die sie in futuristisches Szenario übertragen. Einen ebenso großen Spagat machen sie auf der Soundebene, wenn sie Modern Metal gekonnt mit Pop kombinieren und so ein episches und originelles Klanguniversum erzeugen. Produziert wurde das Debüt von dem mehrfach mit Platin ausgezeichneten Jimmy Westerland (Sturm und Drang), gemixt von Stefan Glaumann (Rammstein) und gemastert von dem zweimal Grammy-nominierten Svante Forsbäck (Rammstein). Mit dieser geballten Expertise als Rückenwind verspricht *Arctis* die Szene mit frischem Wind aufzuwirbeln, was sie unmittelbar im Anschluss an die Veröffentlichung auf den Bühnen Europas beweisen werden. Denn **ARCTIS** haben die Ehre die legendären Metal Cellisten von **Apocalyptica** auf ihrer Tour zu begleiten, was ihren Status als Senkrechtstarter unterstreicht.

ARCTIS vereinen die Gegensätze von Natur und Technologie, wie die nordische Natur die Gegensätze von Licht und Dunkelheit auf ganz besondere Art und Weise verbindet. Dabei werden Magie entfesselt und Geschichten erzählt, die weit über die Musik hinausgehen. Frontfrau Alva besticht mit der Ausstrahlung einer Eiskönigin und Charisma einer Anführerin, die dem Kapitän Björn, dem Magier Michael, dem rastlosen Wanderer Mats und dem Weisen Mika den Weg vorgibt. Gemeinsam erzeugen sie eine fantastische Energie, der man sich nicht entziehen kann.

Mit den nordischen Metaphern beschreiben **ARTICS** innere Konflikte inmitten des Chaos der modernen Welt. Der starke Opener *„I'll Give You Hell“* ist eine ehrliche Abrechnung mit Unverbindlichkeit in Beziehungen, in denen es an Ehrlichkeit und Engagement fehlt. Mit einer Coverversion von *„Bimbo (Lambretta Cover)“*, das in der Originalversion über 5 Millionen Streams erreicht hat, zollt das Quintett ihren Pop-Einflüssen in ihrer Musik Tribut. Mit eben diesem Pop-Rock-Feeling der 2000er Jahre thematisiert *„Remedy“* die fatalen Folgen von Drogensucht, während das mystische *„Tell Me Why“* Wut und Selbsttäuschung thematisiert. *„Frozen Swan“* ist ein Track, der die persönliche Freiheit thematisiert und nahtlos in das intensive *„Fire“* übergeht, das Drogenkonsum als Spiel mit dem Feuer beschreibt. *„When The Lights Go Out“* beschreibt die Konfrontation mit innerer Dunkelheit.

Das Album endet fulminant mit „*Theatre Of Tragedy*“, das kraftvolle Gitarrenriffs zu einer Ode der Unbesiegbarkeit aufbaut.

ARCTIS erschaffen mit ihrer Musik, ihrer Optik und den Erzählungen eine multidimensionale Welt, in die Fans eintauchen und sich darin verlieren können. Epische Melodien verbinden sich mit unbändigen Riffs zu einem kraftvollen Sturm, der nicht zu bändigen sein wird.

